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Darłowo, dnia 11 sierpnia 2016 roku 
BR.0002.6.2016 
 
 
 

Protokół Nr XXIII/2016 
z XXIII Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 11 sierpnia 2016 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1200, a zakończył o godzinie 1358. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXIII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 11 sierpnia 
2016 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;  
Pani Anna Szynkowska- Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Włodzimierz Błaszczak –  Prezes Spółki Komunalnej Gminny Zakład Użyteczności 
Publicznej w Krupach Sp. z o.o.;  
Pan Mariusz Niegoda –  Radca Prawny; 
Pani Marzena Fedyniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      
w Darłowie; 
Pan Jan Krawczuk – Wicestarosta Sławieński; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa; 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując: 
14 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Ad.1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
 
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.   
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXIII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Porządek Obrad przedstawia się następująco:  
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 27 czerwca 2016 roku z XXII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem aktualnej 
sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami.    
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu.  
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy Darłowo                
z dnia 30 marca 2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od 
nieruchomości. Druk Nr 1/2016XXIII 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo               
z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek rolny. Druk Nr 2/2016XXIII 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo              
z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek leśny. Druk Nr 3/2016XXIII 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu                 
z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo (odcinek Jeżyczki 
granica Gminy) będącej własnością Powiatu Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu 
Sławieńskiego. Druk Nr 4/2016XXIII 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok.                    
Druk Nr 5/2016XXIII 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo (dotyczy działki nr 115/10 w obrębie Bobolin). Druk Nr 6/2016XXIII 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu (dotyczy działek nr 599, 588, 
576, 578, 556/1, 322, 518 w obrębie Cisowo; oraz działek nr 316, 317 w obrębie Kopań). Druk Nr 7/2016XXIII 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2016XXIII 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu (dotyczy działek nr 195, 196, 
98/4, 98/5, 98/7, 104/6 w obrębie Rusko). Druk Nr 9/2016XXIII 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy: działki nr 257/2 w obrębie Cisowo; działki nr 365 w obrębie Domasławice; działki nr 147/4                  
w obrębie Jeżyczki; działki nr 297 w obrębie Jeżyce). Druk Nr 10/2016XXIII 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy: działki nr366 w obrębie Krupy; działki nr 96/2 w obrębie Nowy Jarosław; działki nr 31/1 oraz 
działki nr 31/2 w obrębie Porzecze). Druk Nr 11/2016XXIII 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy: działki nr 56 w obrębie Kopnica; działki nr 83/1, działki nr 156/5 i działki nr 7/3 w obrębie 
Kowalewice). Druk Nr 12/2016XXIII 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy: działki nr 286 w obrębie Sulimice; działki nr 310/1 w obrębie Stary Jarosław; działki nr 487/48 
w obrębie Wiekowice). Druk Nr 13/2016XXIII 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania na terenie Gminy Darłowo w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie                       
i sposobu ich pobierania. Druk Nr 14/2016XXIII 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
Druk Nr 15/2016XXIII 
24. Wolne wnioski i zapytania. 
25. Zakończenie sesji. 
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji było:  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących.  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 27 czerwca 2016 roku z XXII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo na wstępie przywitał wszystkich obecnych     
i przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie miedzy sesjami. Pan Wójt w okresie 
miedzy sesjami spotkał się z Panią Wiceprezes firmy Excelsior w Kowalewicach i Panem 
Starostą Sławieńskim Wojciechem Wiśniowskim i Panem Radnym Wiesławem Moskwą 
odnośnie remontu drogi przez miejscowość Kowalewice. Pan Wójt spotkał się także z pisarką 
panią Moniką Oleksą. W lipcu pan Wójt spotkał się z panem Dariuszem Ceranem Zastępcą 
Nadleśniczego w Sławnie w celu omówienia staniu przejęcia gruntów i wymiany                              
z Nadleśnictwem w Sławnie. W lipcu mieliśmy także wizytę pana Roberta Grzywacza 
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Wicemarszałka Województwa Zachodniopomorskiego, przy tej okazji gmina podpisała 
umowę z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie boiska w Bukowie Morskim. Pan 
Wójt spotkał się również z Marszałkiem Jarosławem Rzepą w sprawie kontraktacji środków 
PROW. Pan Wójt powiedział, że Gmina Darłowo złożyła trzy wnioski i jesteśmy na tzw. 
liście rezerwowej. Pan Wójt powiedział, że były tu starania gminne, bo pisaliśmy 
bezpośrednio do Ministerstwa Rolnictwa jak i do Urzędu Marszałkowskiego na kontraktację. 
Sprawa nie jest jeszcze do końca wyjaśniona.  

 
W okresie miedzy sesjami pan wójt podpisał między innymi akt notarialny                           

z Ośrodkiem Sanatoryjno-Wypoczynkowym SUSMED na nabycie działki pod drogę                       
w Dąbkach. W lipcu odbyła się również konferencja w ramach PROW 
Zachodniopomorskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. W sierpniu pan Wójt 
podpisał także akt notarialny w sprawie sprzedaży działki nr 46/11 w miejscowości Wicie.  

 
W okresie między sesjami pan wójt podpisał ponad trzydzieści umów. Między innymi 

podpisał umowę z Przedsiębiorstwem Drogowym DROBET na remont nawierzchni drogi 
poprzez zmianę nawierzchni na płyty betonowe typu POZBET w miejscowości Kopań. Pan 
Wójt podpisał również umowę na wykonanie projektu budowlanego wielobranżowego 
pawilonu wielofunkcyjnego w Uzdrowisku Dąbki na jeziorem Bukowo w ramach 
zagospodarowania tego jeziora. W lipcu pan wójt podpisał umowę na stworzenie aplikacji 
turystycznej na urządzenia mobilne. Pan wójt także podpisał umowę z firmą GRUND 
SERVICE na przewóz piasku morskiego z przekopu w miejscowości Kopań na plażę                       
w miejscowości Wicie. Z firmą PRO-DESIGNERS pan wójt podpisał umowę na wykonanie 
koncepcji układu drogowego ulicy Turystycznej w Uzdrowisku Dąbki w ramach zadania 
„Budowa infrastruktury turystycznej, uzdrowiskowej, drogowej w miejscowości Dąbki”. Pan 
Wójt przy tym powiedział, że ta dokumentacja będzie trwała bardzo długo ponieważ wiąże 
się z wykupem gruntów, a więc decyzjami. Gmina zajmuje się tym na bieżąco. Takie umowy 
z tą firmą zostały również podpisane na koncepcje ulicy Polnej oraz ulicy Łąkowej                            
w Dąbkach. Pan Wójt podpisał także umowę na modernizacje oświetlenia drogi nr 203.                   
W dniu 19 lipca 2016 roku pan wójt podpisał umowę na wykonanie dokumentacji 
projektowej przebudowy drogi w miejscowości Krupy. Gmina także kupiła autobus do 
przewozu dzieci do szkół.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił również kondycję finansową 
Gminy Darłowo. pan Wójt powiedział, że Gmina jest już po zapłaceniu dużej umowy na 
kanalizację w Wiciu. Gmina Darłowo także zapłaciła już Urzędowi Marszałkowskiemu 
milion złotych na dofinansowanie drogi wojewódzkiej nr 203.  
Stan na rachunku podstawowym jest 1 684 577,69 zł.  
W najbliższym czasie są następujące wydatki do poniesienia 1 055 494,62 zł: 
- rachunki za usługi i zakupy 156 852,97 zł; 
- dotacje dla szkół niepublicznych 298 641,65 zł; 
- wypłata świadczeń rodzinnych i wychowawczych 600 000,00 zł. 
Dokonano zapłaty dużej inwestycji pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej Wicie wraz                            
z przesyłem do miejscowości Krupy” 5 257 020,00 zł. 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy   
w okresie między sesjami. 
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 7 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów zgłoszone na XXII Sesji Rady 
Gminy Darłowo oraz w okresie między sesjami.  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie między sesjami tj. 
od ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 27 czerwca br. do dnia dzisiejszego radni i sołtysi 
złożyli 4 interpelacje i 9 wniosków. Na przedmiotowe interpelacje i wnioski zostały udzielone 
odpowiedzi, które następnie zostały przekazane do Biura Rady Gminy.  
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
W tym punkcie głos zabrali:  
 

Pan Tadeusz Bożewski Mieszkaniec Gminy Darłowo zabrał głos w sprawie skargi 
skierowanej do województwa. Mówca powiedział, że od stycznia chodził i pytał gdzie jest 
dokumentacja robót przy jego działce. Mówca powiedział, że nie otrzymał żadnej 
odpowiedzi. Pan Bożewski powiedział, że w pewnym momencie było tak, że przyjechali, 
zrobili nie tykając niczego, ale nie było żadnego zainteresowania ze strony Gminy przy tej 
budowie. Mówca powiedział, że było to dziwne i było źle. Mówca powiedział, że powinien 
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być ktoś zainteresowany, ewentualnie powinien pomóc w przebiegu tej realizacji, powinien 
ktoś z Gminy być i patrzeć i to niekoniecznie pan wójt. Mówca powiedział, że w innych 
gminach to trochę jest inaczej. Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że efekt był taki, że za 
jakieś dwa tygodnie lub trzy, firma wróciła i zaczęła montować tam takie zasuwy, a przy tych 
zasuwach zniszczyła po prostu kwiaty. W między czasie tej pierwszej realizacji a tej drugiej 
żona posadziła tam kwiaty, bo myśleli, że już zakończą prace. Mówca powiedział, że po 
prostu nie wiedzieli kiedy zakończą prace. Mówca powiedział, że można było to wcześniej 
przedstawić. Mówca powiedział, że w przypadku, gdy przyszedł i prosił, żeby ktoś przyjechał 
i porozmawiał z budującymi o tym, że może nie tak a tak robić, lub jak nie da się rady inaczej 
tego zrobić, to  przyjść i poprosić żeby usunąć te kwiaty, bo będą musieli je zniszczyć. 
Mówca powiedział, że to tylko o to chodzi. Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że więcej tu 
zastrzeżeń do pana wójta nie ma. Natomiast jeśli chodzi o granice, mówca powiedział, że 
posiada trzy mapy i każda z tych map pokazuje te granice inaczej. Mówca powiedział, że na 
posiedzeniu Komisji Rady pan Wójt pokazywał, że od drogi do punktu granicznego jest 
cztery metry, a w rzeczywistości słupek jest zakopany na sześć metrów. Mówca powiedział, 
że to jest dwa metry różnicy. Mówca powiedział, że to nie jest tak akurat jak pan wójt ma, ale 
nie ma do pana wójta zastrzeżeń, bo od tego jest oczywiście geodeta. Mówca powiedział, że 
tak jest, takie są mapy. Mówca powiedział, że ileś lat do tyłu była podobna sytuacja tylko, że 
z drugiej strony i przez piętnaście lat lub więcej uzasadniano mu, że użytkuje nie swoją 
ziemię. Mówca powiedział, że teraz okazało się, że granica jest tak jak on mówił. Mówca 
powiedział, że tak samo będzie też na tej stronie i on tego kiedyś dowiedzie. Mówca 
powiedział, że okazało się, że geodetę musi sam wziąć. Mówca powiedział, że jeśli była 
granica, a granica jest 60, 70 lat, jeszcze ta granica jest naruszona i do dzisiaj nie ma już tych 
kamieni i nie wiadomo gdzie się podziały, to nie on tylko ten, który te granice zniszczył 
powinien je odnowić. Powinien je odnowić w tym samym miejscu a nie przenosić. Mówca 
powiedział, że ażeby to się tak nie stało, to trzeba było spisać protokół przed rozpoczęciem 
inwestycji i wtedy było by to jasne. Mówca powiedział, że teraz się okazuje, że ta granica, 
która była przez siedemdziesiąt lat, to nie jest ta granica. Mówca powiedział, że pan radny 
mówił o tym, co w Barzowicach. Mówca powiedział, że już wie jak to w Barzowicach jest. 
Mówca powiedział, że pan radny powiedział mu, że ten teren użytkował bezprawnie. Mówca 
powiedział, że jeśli miał wyznaczone granice, i miał na to akt nadania i zapłacił za to, no to 
jak ma sprawdzić. Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że teraz ta granica jest inna, bo teraz 
jest inna technika. Mówca podkreślił, że technika jest inna, ale 1 metr nadal ma 100 
centymetrów i miara musi być miarą. Mówca powiedział, że nie wie dlaczego to się zmieniło.  

Pan Tadeusz Bożewski powiedział także, że pani radna złożyła doniesienie do 
komisariatu o tym, że jest on niebezpiecznym dla otoczenia. Mówca powiedział, że tak 
przynajmniej mu powiedział pan policjant. Mówca powiedział, że pani radna oskarżyła go, że 
nęka dzieci. Mówca powiedział, że jak trzeba może to wyjaśnić, bo to jest fałszywe 
oskarżenie.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział panu 
Tadeuszowi Bożewskiemu, że to są sprawy prywatne i osobowe.  
 Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że to nie są sprawy prywatne, bo wprowadzenie 
w błąd funkcjonariuszy to już nie jest prywatna sprawa.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział panu 
Tadeuszowi Bożewskiemu, że to jest jednak prywatna sprawa między panem Bożewskim                  
a panią radną Osses. Pan Przewodniczący powiedział, że tego rada nie będzie tutaj 
rozpatrywać.  

Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że jeśli pani radna go nie przeprosi w prasie albo 
nie zapłaci tysiąca złotych na hospicjum to sprawa pójdzie do sądu. Mówca podziękował za 
uwagę.  
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Pan Wiesław Muszyński Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie się 
na ten temat wypowiadał, ale prawda jest taka, że to co zarzuca radny to jest mało, bo tam na 
miejscu powinien być od razu policjant i prokurator, bo takie rzeczy, które pan Bożewski 
robił to są niebezpieczne.  

Pan Tadeusz Bożewski Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, żeby przedmówca 
wytłumaczył, o co chodzi.  

Pan Wiesław Muszyński Mieszkaniec Gminy Darłowo poruszył temat, z którym 
przybył na dzisiejszą sesję, mianowicie dotyczącym drogi na odcinku miedzy miejscowością 
Zielnowo a miejscowością Krupy. Pan Wiesław Muszyński powiedział, że jest sprawa tak 
zwanej „skoczni” miedzy Zielnowem a Krupami. Mówca powiedział, że wszyscy wiemy o co 
chodzi – o uskok nad przepustem. Pan Muszyński powiedział, że rozmawiał z panem 
Krawczukiem za pośrednictwem wójta. Dwa tygodnie temu było mówione, że to będzie 
robione. Mówca przez telefon rozmawiał w tej sprawie i okazuje się, że Starostwo odchodzi 
od tej sprawy. Pan Wiesław Muszyński powiedział, że w programie na rok bieżący były dwie 
tego typu inwestycje na terenie powiatu. Zdaniem pana Muszyńskiego sprawa jest o tyle 
dziwna, że wystarczy skuć kawałeczek asfaltu i nalać nowego i będzie w porządku. Pan 
Muszyński powiedział, że dzisiaj przed sesją pan Jan Krawczuk do niego powiedział, że 
postawili tam znak ograniczenia prędkości do 40 km/h. wczoraj do pana Muszyńskiego jechał 
samochód z węglem i przy tych czterdziestu kilometrach na godzinę go tak postawiło, że 
mało co do rowu nie wjechał, bo tam jest dziwna „skocznia”, że odbija i jest ze skrętem. Pan 
Muszyński powiedział, że wiele ludzi tam miski olejowe pourywało. Ślady oleju były do 
samego Zakrzewa. Pan Muszyński powiedział, że jeżeli będą te sprawy tak załatwiać, że 
przed wyborami spisywali inwestycje, a po wyborach postawili znak ograniczenia prędkości, 
to mieszkańcy może postawią znak „STOP dla radnych powiatowych” i nazwą tę „skocznię” 
im. pana Krawczuka.  Na tym mówca zakończył wypowiedź. 

Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że w odległości około 50 m od niego jest 
świetlica. Mówca powiedział, że wyszło dwuletnie dziecko ze świetlicy do niego na 
podwórko. Mówca powiedział, że wziął je na ręce i czekał, aż przyjdzie po nie matka. Mówca 
zapytał co w tym złego?  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że tu nikt 
tego nie będzie rozpatrywał, ponieważ to nie jest sprawa na sesję.   

Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że bardzo się 
cieszy, że zostało zrobione pobocze tu w Jeżyczkach. Pani Sołtys powiedziała, że ma jednak 
takie zastrzeżenie, ponieważ to pobocze, podczas gdy jeszcze nie minął miesiąc, a już ma 
dziury. Mówczyni powiedziała, że myślała, że ono będzie jakoś tak utwardzone mocniej. Pani 
Sołtys powiedziała, że do zimy będą dziury a po zimie będą wyrwy. Mówczyni powiedziała, 
że szkoda po prostu tych pieniędzy. Trzeba to zrobić raz a dobrze. być może trzeba robić małe 
odcinki, ale utwardzone.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odnosząc się do sprawy poruszonej 
przez pierwszego mówcę, powiedział, że skarga będzie procedowana później, gdzie wszystko 
dokładnie wytłumaczy. Pan wójt powiedział, że kanalizacja jest położona w działce 
powiatowej przed panem Bożewskim, na co Gmina ma zgodę, a później idzie w działce 
gminnej. Zatem nie wchodzi na działkę prywatną. Kanalizacja była wykonywana naprawdę 
starannie. Pan Wójt powiedział, że było to przedstawiana na komisjach. Nie było rozkopów, 
teraz jest to przywracane do stanu pierwotnego. Pan wójt powiedział, że ten ogródek                      
w rzeczywistości wychodzi do tych zasuw. Pan wójt powiedział, że jest mu przykro, że pani 
Bożewska straciła troszeczkę kwiatów, ale naprawdę nikt nie chował projektu przed 
mieszkańcami. Pan wójt powiedział, że na pewno każdy wiedział, że kanalizacja idzie przy 
jego nieruchomości i mógł się zapoznać z projektem, przyjść do Gminy i projekt na pewno 
mu był pokazany. Pan wójt przyznał, że ta inwestycja była wykonywana w miesiącach 
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zimowych i wówczas pracownicy mogli sobie nie zdawać sprawy, że tam gdzieś wychodzi 
jakaś rabata kwiatowa. Pan wójt za utrudnienia przeprosił, aczkolwiek jest to całkowicie                  
w działce powiatowej.  

Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński zwracając się do pana 
przewodniczącego, Wysokiej Rady, i wszystkich słuchaczy powiedział, że kiedy brakuje 
pieniędzy zawsze do siebie mamy pretensje, że realizujemy, albo nie tak realizujemy. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że wszystkie te wnioski, które tu dzisiaj padły, nawet te krytyczne, 
przyjmuje z wielką pokorą. Pan Wicestarosta powiedział, że również mieszka na tym terenie   
i chciało by się, żeby każda złotówka była jak najekonomiczniej wydana i przede wszystkim 
efektywnie. Pan Wicestarosta mówiąc o drodze powiatowej przez miejscowości Jeżyce, 
Jeżyczki, Dobiesław w stronę Bielkowa, powiedział, że ponieważ teraz ten tranzyt się odbywa 
głownie tą drogą, ponieważ wszyscy turyści głownie korzystają żeby ominąć ten 
remontowany odcinek drogi 203. Pan Wicestarosta powiedział, że rzeczywiście ta sytuacja 
była dramatyczna i to wywołało dużo emocji. Pan Jan Krawczuk prosił, aby nigdy nie oceniać 
wtedy, kiedy inwestycja nie jest jeszcze zakończona. To do tego momentu zostało 
technologicznie wykonane. Miało to wykruszyć się, co się dało wykruszyć i następne te 
warstwy miały być jeszcze nakładane. W między czasie wystąpiły opady, o czym rolnicy 
najlepiej wiedzą, bo widzą jak żniwa przebiegają. Mówca powiedział, że rzeczywiście droga 
wyglądała tak, jak wyglądała. W Internecie w miedzy czasie pojawiły się rożne informacje                 
i mocnie o tym, że to jest nieefektywne. Pan Jan Krawczuk powiedział, że wykonawca 
pomimo, że tam trochę błysnęło słońce i on tam był, pojawił się, to będzie jeszcze tam ze 
dwa, trzy razy. Pan Jan Krawczuk zapewniał, że to jest w trakcie budowy. To nie jest 
absolutnie zakończone. Przez te warunki pogodowe trzeba było parę dni czekać. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że naprawdę będziemy spokojnie dobrą drogą jechać. Poza tym mówca 
powiedział, że umowa też jest i kiedy będzie odebrana inwestycja, to jeszcze rok czasu mają 
gwarancji i dopilnują tego, żeby ta robota była zrobiona i żeby każda złotówka, która tam 
pójdzie efektywnie była wykorzystana. Pan Jan Krawczuk przede wszystkim serdecznie 
podziękował Wysokiej Radzie. Mówca powiedział, że pamięta każdą uwagę, ktokolwiek                 
o czym powiedział. Mówca powiedział, że to nie tak, że się zbyło. Możliwości są takie                
i zawsze starają się według pewnej hierarchii potrzeb, według stanu zagrożenia, na który 
zważa infrastruktura powiatowa, drogowa. Mówca powiedział, że bez pomocy tutaj 
samorządu, bez pomocy Wysokiej Rady i innych samorządów, to zupełnie ze znikomą ilością 
zrobili by to co się robi. Na tym odcinku drogi wykonawca jeszcze wróci i będzie wracał tyle 
razy ile trzeba zanim odbiorą tą inwestycje, a do tego jeszcze rok czasu będą mieli gwarancji.  

Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński poruszył temat tak zwanej „skoczni”. 
Mówca powiedział, że wszystkim zależy na tym, żeby to zrobić. Mówca powiedział, że jego 
osobiście cieszy każda świetlica gdziekolwiek na naszym terenie, bo to my jesteśmy tą 
wspólnotą samorządową. My jesteśmy stąd i razem budujemy tą pomyślność naszej Gminy             
i budujemy to otoczenie. Pan Jan Krawczuk powiedział, że po tym telefonie od pana wójta, 
pojechał tam i zobaczył. Pan Jan powiedział, że stan techniczny tam jest jaki jest, a znak stoi 
już kilka lat. Mówca powiedział, że przy tym stanie finansowym starostwa i potrzeb, które 
muszą realizować, no to musi tam to poczekać. Nie oznacza to, że to nie jest potrzebne. Są 
jednak ważniejsze potrzeby. Mówca powiedział, że nasi mieszkańcy mieszkający przy 
drogach powiatowych kiedy przyjdą roztopy, to są wtedy dramatyczne sytuacje i te sprawy 
starają się w pierwszej kolejności zrobić. Pan Jan Krawczuk powiedział, że będzie moment 
taki i naprawdę wrócą do tego. Mówca powiedział, że kierowca być może dwa razy po te 
czterdzieści kolio metrów jechał, bo przy czterdziestu kilometrach to tam raczej taki 
przypadek by się nie zdarzył. Pan Jan Krawczuk podziękował panu Wiesławowi 
Muszyńskiemu za to, że poruszył ten temat i zapewnił go, że będzie o tej sprawie pamiętał,              
a gdy będzie powiat maił możliwości takie, to zajmą się tą sprawą. Mówca podziękował także 
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panu wójtowi, radnym i wszystkim za zrozumienie i pomoc. Na zakończenie pan Jan 
Krawczuk powiedział, że jeszcze z tego pobocza w Jeżyczkach będą wszyscy zadowoleni, bo 
to będzie bardzo solidnie zrobione.  

Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław zapytała pana Jana 
Krawczuka, czy to pobocze, czy na tym się skończy, czy ono będzie jeszcze dalej ciągnięte?  

Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński odpowiedział, że nie chce tutaj 
pewnych faktów wyprzedzać, ale to będzie dalej.  

Pan Wiesław Muszyński Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, że chce 
uzupełnić wypowiedź kolegi Krawczuka, aby nie dziękować tylko sobie, ale niech dziękują 
ci, co tam do rowu wpadli. Pan Muszyński powiedział, że parę samochodów tam siedziało              
w rowie przez to. Mówca powiedział, że pięknie można mówić i można oszczędzać na tym. 
Pan Muszyński wręcz podkreślił, żeby oszczędzać na czymś innym, a te parę groszy tam się 
musi znaleźć, bo tam ktoś zginie.   

Pani Justyna Osses Radna Gminy Darłowo powiedziała, że składała wniosek                 
o naprawienie tego uskoku podpisany przez sołtysów z Krup i Zielonowa oraz mieszkańców 
do budżetu powiatu właśnie w sprawie tego uskoku i dostała odpowiedź z powiatu, że będzie 
ten uskok naprawiany na wiosnę 2016 roku. pani Radna powiedziała, że maja nadzieję, że 
może na jesień się uda. Mówczyni powiedziała, że naprawdę jest w tym miejscu 
niebezpiecznie i to jest bardzo duża bolączka.  

Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział, że zgadza się z tym.  
Pan Kazimierz Cybulski Sołtys Sołectwa Jeżyczki poruszył temat tego pobocza                

w miejscowości Jeżyczki. Pan Sołtys powiedział, że bardzo się cieszy, że zrobiono tyle, 
natomiast bardzo się nie cieszy, że zrobiono to w takich warunkach pogodowych, bo 
naprawdę pobocze tam poszło z wodą. Aby dalej nie szło to pobocze z wodą, pan Sołtys 
prosił, aby przynajmniej wziąć jakiś sprzęt i chociaż między drzewami zrobić takie odpływy      
z tego pobocza tej wody do rowu. Pan Sołtys powiedział, że o ile się tego nie zrobi przy tych 
opadach, to naprawdę to pobocze popłynie. Mówca powiedział, że widzi z dnia na dzień jak 
ono wygląda, a szkoda tych pieniędzy, które się włożyło. Ponadto pan Sołtys powiedział, że 
w tej sprawie złożył wcześniej wniosek i szkoda, że termin, w którym miał odpowiedź na ten 
wniosek nie został wykorzystany, ponieważ wtedy była bardzo piękna pogoda i można było 
to zrobić. Pan Sołtys powiedział także, że ktoś się podszył pod ten jego wniosek i doszło do 
tego, do czego doszło, że dostał też pisma z takich urzędów, gdzie nie powinien tego dostać. 
W dodatku z tych pism wynikało, że on ma dalej gdzieś tam coś robić. Mówca powiedział, że 
nie czuł się urażony, że na ten wniosek jednak tego terminu nie dotrzymano i nie czuje się 
urażony, bo są różne sytuacje, z których po prostu trzeba jakoś wybrnąć. Pan Sołtys 
powiedział, że miał napisać drugi wniosek w tej sprawie odnośnie tego pobocza, żeby je 
zrobić jak będzie lepsza pogoda, ale ktoś to zrobił za niego. Mówca powiedział, że bardzo 
tego żałuje, bo trochę tych pieniędzy już tam popłynęło.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Sołtys Sołectwa Słowino powiedział, że ma zgłoszenia 
od rolników, że są bardzo ciężkie żniwa i w tej chwili ludzie już od jesieni do tej pory mają 
straty już ponad 50%. Pan Sołtys powiedział, że pytają go rolnicy o to na jaką pomoc mogą 
liczyć z gminy. pan Sołtys powiedział, że wszyscy cicho siedzą w Polsce, a całe 
województwo zachodniopomorskie a być może jeszcze więcej województw to jest jedna 
wielka tragedia. Mówca powiedział, że miastowi nie wiedzą, co się dzieje na wsi. Zboża już 
są porośnięte w tej chwili, rolnicy dosłownie koszą mokre. Nie wie co z tego będzie. Jest 
tragedia. Pan Sołtys ostrzegał o ty co się dzieje i pytał czy jesteśmy w stanie pomóc choćby 
nawet z umorzeniem podatków. Rolnicy pytają jego czy będzie coś takiego przewidziane                   
w gminie. Pan Sołtys powiedział, że może jeszcze paszowe będzie, ale mąki na pewno z tego 
nie będzie. pan Sołtys w imieniu swoich rolników prosił, aby przygotować się na to. Pan 
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Mirosław Gałuszkiewicz podkreślił, że mówi o tym jako Sołtys ze Słowina i zaznaczył, że                 
u niego „pieruńsko” pada.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli chodzi                    
o straty, to Ronicy powinni pisać takie wnioski do Gminy, a gmina je przekaże do wojewody. 
Wojewoda wtedy uruchamia tak zwaną klęskę żywiołową. Oczywiście do tego jest komisja 
powołana, która chodzi i szacuje te straty. Musi być dosyć duży odsetek strat, żeby został 
uznany. Jeżeli są takie sygnały ze strony rolników, to należy ich informować o tym, żeby 
przede wszystkim składali takie wnioski do wojewody o pomoc w zakresie klęski 
żywiołowej. Jeżeli wojewoda rzeczywiście uzna, że taka klęska żywiołowa wystąpiła, to są te 
szacowania i wtedy są podstawy do uznawani takich wniosków.  

Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński odnośnie pobocza w miejscowości 
Jeżyczki powiedział, że sprawa, która wynika z tego stanu technicznego, jaki jest obecnie 
obciąża tylko i wyłącznie wykonawcę. Mówca powiedział, że od wykonawcy wyegzekwują 
stan techniczny taki którego oczekują. To absolutnie nie obciąża tutaj strony samorządu tylko 
wykonawcę.   

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jest tutaj w związku 
podrzuceniem przez wójta kukułczego jaja w formie potwierdzenia samowoli budowlanej, 
która miała miejsce w Cisowie, a teraz radni mają to zatwierdzić na trzydzieści lat. Pani 
Marcinkowska powiedziała, że nawet jeśli to będzie wstecz, to jest to za dużo. Mówczyni 
powiedziała, że jest to za duży okres ponieważ ustawa nie dopuszcza wymiany wiatraków. 
Mówczyni powiedziała, że obecny pan wójt podpisał złą decyzje środowiskową, która została 
zakwestionowana przez wojewodę i inwestycja została zatrzymana. Mówczyni powiedziała, 
że próbowano wymienić dziewięć wiatraków w Cisowie niezgodnie z prawem i w tej chwili 
próbuje się zatwierdzić kabel. Mówczyni zapytała do czego ten kabel ma być jeżeli 
eksploatacja wiatraków wkrótce się skończy i nie będzie można postawić następnych na to 
miejsce? Po drugie pani Grażyna Marcinkowska zapytała ko daje upoważnienie radnym do 
akceptacji samowoli budowlanej, która powstała w 2002 roku? Mówczyni powiedziała, że nie 
było pozwolenia na kable. Mówczyni powiedziała, że minęło jak widzi 16, 14 lat, bo rożne 
daty tam są, bo rożne są daty budowania tych wiatraków. Pani Grażyna Marcinkowska 
zapytała jaki to jest sens zatwierdzania tak długiego okresu? Co to ma na celu? Mówczyni 
powiedziała, że tego nie w ogóle rozumie. Mało tego zwróciła uwagę radnych, żeby nie było 
później tak, że niemieli na ten temat wiedzy. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że 
prawdopodobnie nawet tych kabli nie ma tam wszędzie gdzie one są, ponieważ zgłosili się do 
Stowarzyszenia właściciele gruntów w Cisowie i Kopań, gdzie zwróciła się firma wiatrakowa 
o legalizację kabli na ich terenie, gdzie oni w ogóle nie mieli pojęcia, że one tam są. 
Mówczyni powiedziała, że jest to nadal samowola budowlana. Dlatego pani Grażyna 
Marcinkowska zwróciła się tutaj do pana wójta o wycofanie tego wniosku. Mówczyni 
powiedziała, że jeżeli pan wójt podejmie takie decyzje o wycofaniu tego wniosku, to 
zastanowią się jakie terminy mają dla tego kabla, dzierżawy. Mówczyni zwróciła się do 
radnych, bo już mają wiedzę. Mówczyni powiedziała, że jest dokumentacja na ten temat i to 
nie jest wyssane z palca, że to Marcinkowska tutaj przyszła i opowiada bzdury. Mówczyni 
powiedziała, że już raz pan wójt wraz z panem wicewójtem załatwił ją w ten sposób na 
spotkaniu radnych na komisji, gdyż powiedział, że nie mam racji i wprowadzam wszystkich 
w błąd. Mówczyni powiedziała, że Naczelny Sąd Administracyjny potwierdził, że jednak 
miała rację. Mówczyni podkreśliła, że miała rację i przypuszcza, że zarówno pan wójt, jak                 
i pan zastępca również mieli taką wiedzę, tylko wprowadzali celowo panie i panów radnych        
w błąd. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że należało zatrzymać budowę, taka była 
wykładnia Naczelnego Sądu Administracyjnego. Budowa powinna być zatrzymana do czasu 
wyjaśnienia sprawy. Mówczyni powiedziała, że nie można budować wiatraków …   
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy pani 
Grażyna mówi o Cisowie teraz? 

Pan Wójt powiedział, że nie. 
Pani Grażyna Marcinkowska odpowiedziała, najpierw że tak, i od razu po tym 

powiedziała, że nie. Mówczyni powiedziała, że w tej chwili mówi już jaka była sytuacja. 
Mówczyni powiedziała, że o Cisowie to co miała do powiedzenia to już powiedziała i nie 
będzie rozciągać tego tematu, bo nie ma sensu, ponieważ dwa razy nie wywarło to żadnego 
skutku, to nie wie czy trzecim razem na radnych to zrobi wrażenie. Mówczyni powiedziała, że 
Sąd Naczelny potwierdził, że należało powstrzymać budowę. Mówczyni powiedziała, że takie 
kompetencje miał nadzór budowlany i pan wójt, bo to na jego terenie. Mówczyni 
powiedziała, że to wyłożył Sąd naczelny, także nie możemy mówić, że Sąd Naczelny ciągle 
się myli i wyroki sądowe ciągle są mylne bo tylko inwestor zrobił to. Mówczyni powiedziała, 
że to jest tak jak gdyby ktoś tylko przejechał kogoś na ulicy i powiedział, że tylko i nic 
więcej. Tylko przejechanie i nic więcej. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że tak 
tłumaczy to pan wójt i tak tłumaczy to inwestor. Mówczyni powiedziała, że takie słyszy 
tłumaczenia, że to jest tylko tam coś drobnego. Pani Grażyna powiedziała, że wyrok jest 
wyrokiem i należy wyroki sądowe szanować. Mówczyni powiedziała, że może dostarczyć 
państwu radnym wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego. Mówczyni powiedziała, że 
prosiła, żeby zatrzymać budowę i zrobić inwentaryzację w Jeżyczkach, Dobiesławiu                       
i w Boryszewie ponieważ ta budowa jest nielegalna. Mówczyni powiedziała, że zrobią 
wszystko, żeby te wiatraki były rozebrane, pomimo, że wszystko się robi w tym kierunku, 
żeby pomagać inwestorowi, a nie całej rzeszy tych rolników. Mówczyni powiedziała, że 
rolnicy mają z tego powodu ogromne straty. Prosiła, by spojrzeć na teren Kopań i Cisowa, co 
tam się dzieje. Pani Grażyna powiedziała, że tam jest obóz jakby uchodźców. Powiedziała, że 
wszystkie miejscowości nadmorskie pięknie się rozwijają. Wszystkie w drugą stronę, tam 
gdzie niema wiatraków, są bardzo ładnie rozwinięte, są wielkie ośrodki i ludzie przyjeżdżają. 
Mówczyni zapytała jaką korzyść mają rolnicy z terenu Cisowa i Kopań? Mówczyni 
powiedziała, że oni majątek stracili przez błędne decyzje tutaj i chciwość radnych 
poprzednich i wice wójta.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że gdyby 
Ronicy nie sprzedali tej ziemi to by nie było wiatraków.  

Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że nie będziemy teraz rozmyślać nad tym 
,bo od tego są ludzie mądrzejsi. Mówczyni powiedziała, że Urząd Gminy zatrudnia 
odpowiedzialnych ludzi, a radni powinni się legitymować wiedzą, a widzi, że historia cały 
czas się powtarza, bo radni się zmieniają i jak semafor ręka do góry, bo tak ona chodzi.  

Pan Henryk Ignatowicz Radny Gminy Darłowo powiedział, żeby pani nie obrażała 
radnych.  

Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że nikogo nie obraża.  
Pan Henryk Ignatowicz Radny Gminy Darłowo powiedział, że obraża pani tym 

stwierdzeniem.  
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że prosi jej nie przerywać. Pan radny 

będzie mówił później.   
Pan Henryk Ignatowicz Radny Gminy Darłowo powiedział, że przerywa i to                    

w przypadku niegrzecznego zachowania.  
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że nikogo nie obraża. Następnie zapytała 

co tu widzi? Powiedziała, że widzi wszystkie uchwały i nikt nie zwraca w ogóle uwagi na to 
co mówią ludzie. Mówczyni powiedziała, że to są olbrzymie pieniądze, a pana to nie 
interesuje oczywiście.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił, aby przejść do 
konkretów.  
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Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że ma pytanie do pana Przewodniczącego 
Rady. Czy prawdą jest, że dzierżawi pan grunt pod wiatrak? 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że nie.  
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że jeśli nie to ładnie. Następnie 

powiedziała, że ma prawo pytać. Po czym zapytała dalej: „Czy pańska żona, bądź ktoś                     
z bliskich z rodziny dzierżawi pod wiatrak?” 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że nie.  
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że fajnie. Następnie powiedziała, że 

czasami są pomówienia dlatego pyta tutaj oficjalnie i nie chowa głowy w piasek, tylko pyta.  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie 

dzierżawią pod wiatraki.  
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że nie ma takiej sytuacji. Następnie 

powiedziała, że chciałaby jeszcze raz zastanowić się nad terminami dzierżawy tych 
wiatraków. Mówczyni zapytała radnych, czy państwo jesteście upoważnieni do legalizacji 
samowoli budowlanej? Czy to jest organ, który może? Pani Grażyna powiedziała, że 
proponowałaby mniejszy termin na ten kabel, który jest i sprawdzenie przez radnych czy 
rzeczywiście kabel jest. Mówczyni powiedziała, że tu udowodni, że kabla nie ma, bo ma na to 
dokumenty. Na tym mówczyni zakończyła wypowiedź i podziękowała za uwagę.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie zabierał 
głosu w tym temacie, bo i tak co powie on lub były jego zastępca czy tu radni, to jest i tak 
głupota i mówią niepotrzebne rzeczy. Pan Wójt powiedział, że na Cisowo istnieją pozwolenia 
na budowę. Ustawa w żaden sposób nie nakazuje rozbiórki dotychczasowych wiatraków. Pan 
Wójt powiedział, że leżą kable, które są na mapach powykonawczych i gminie się za to 
należy służebność i z tego prawa chcemy skorzystać, bo jeżeli nie skorzystamy, to firmy 
mogą wystąpić do sądu o nakazanie służebności i może poprzez nawet zasiedzenie będzie ta 
służebność się odbywała. Pan wójt na tym zakończył swoją wypowiedź i podziękował za 
uwagę.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
Nikt się nie zgłosił.  

 
Na tym punkt zakończono. 

 
 
 
 

Ad. 8.  
Czas dla samorządu.  
W tym punkcie głos zabrali:  
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś z sołtysów 
chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 
Nikt się nie zgłosił.        
Na tym punkt zakończono. 
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Ad.9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 marca 2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości. Druk Nr 1/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 marca 2016 roku 
w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że jego uzasadnienie będzie dotyczyło trzech 
projektów uchwał, bo rzeczywiście wystąpił tam błąd na który na zwróciła uwagę prokuratura 
rejonowa. Po prostu na formularzach dotyczących deklaracji i informacji od podatku 
umieszczony był zapis „Oświadczam, że są mi znane przepisy Kodeksu karnego skarbowego                                                       
o odpowiedzialności za podanie danych niezgodnych z rzeczywistością”. Zapis ten zostanie 
zmieniony na zapis: „Oświadczam, że dane zawarte w deklaracji / informacji są zgodne                    
z prawdą”. Pan Wójt powiedział, że ten błąd wystąpił w wielu gminach i poprawiamy go.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 marca 
2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości 
stanowi załącznik  nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 marca 
2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości 
stanowi załącznik  nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 marca 2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy Darłowo                    
z dnia 30 marca 2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji 
informacji na podatek od nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXIII.202.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XX.174.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 marca 2016 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek 
od nieruchomości stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów 
formularzy deklaracji i informacji na podatek rolny. Druk Nr 2/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 października 
2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek rolny stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 
października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek rolny 
stanowi załącznik  nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 
października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek rolny 
stanowi załącznik  nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek rolny:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy Darłowo                    
z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                 
i informacji na podatek rolny. 
/Uchwała Nr XXIII.203.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XV.119.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek rolny stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji               
i informacji na podatek leśny. Druk Nr 3/2016XXIII 
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/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 października 
2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek leśny stanowi załącznik               
nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia                              
30 października 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek leśny 
stanowi załącznik  nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia                          
30 października 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek leśny 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek leśny:  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 30 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji               
i informacji na podatek leśny.  
/Uchwała Nr XXIII.204.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XV.121.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 października 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek leśny stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu                   
z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo 
(odcinek Jeżyczki granica Gminy) będącej własnością Powiatu Sławieńskiego                            
w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego. Druk Nr 4/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu z przeznaczeniem na 
remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo (odcinek Jeżyczki granica Gminy) będącej 
własnością Powiatu Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego stanowi załącznik                 
nr 22 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że w związku z tym, że ten ruch rzeczywiście jest 
wzmożony przez Jeżyczki w związku z remontem drogi wojewódzkiej nr 203, starostwo 
powiatowe zgłosiło się z wnioskiem o dofinansowanie tej inwestycji, czyli wyrównanie 
pobocza i jego utwardzenie. Takie dofinansowanie jest zaplanowane w kwocie 35 000,00 zł, 
natomiast cała inwestycja realizowana przez starostwo wynosi 146 210,10 zł. Pan Wójt prosił 
Wysoką Radę o pomoc dla starostwa. Pan wójt powiedział, że myśli, że tam korzystają z tego 
najczęściej mieszkańcy miejscowości Jeżyczki, Boryszewo, Dobiesław, jeżdżąc tą drogą, ale 
nie tylko, bo teraz jest ten ruch zwrócony w tym kierunku. Pan Wójt powiedział, że 
jednocześnie poprosi pana starostę o dopilnowanie i nadzór nad tą inwestycją, aby                            
w przyszłości gmina nie miała problemów z tym poboczem.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu z przeznaczeniem 
na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo (odcinek Jeżyczki granica Gminy) będącej 
własnością Powiatu Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego stanowi załącznik                   
nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu                                  
z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo (odcinek Jeżyczki granica 
Gminy) będącej własnością Powiatu Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 

Pan Michał Górski Radny Gminy Darłowo powiedział, że ma pytanie do pana 
Starosty. Pan radny powiedział, że rozumie, że to Zarząd Powiatu podjął  taką decyzje 
remoncie tego pobocza. Pan radny zapytał czy Zarząd przewidywał, czy planował – zanim 
podjął decyzje o emulsji asfaltowej – o wylaniu nowego dywanika asfaltowego i czy szacował 
koszty takiej inwestycji? Czy taka inwestycja w ogóle brana była pod uwagę.  

 
Pan Łukasz Robak Radny Gminy Darłowo powiedział, że rozumie, że jeżeli było 

do przewodzenia to, że ten ruch będzie większy tutaj przez Dobiesław, Jeżyczki, Jeżyce                  
i starostwo zdecydowało się na ten remont tego pobocza na tym odcinku Przystawy – Jeżyce, 
od Przystaw, to dlaczego nie można byłoby tez wyremontować tego odcinka Bielkowo – 
Dobiesław skoro ten ruch tak jest kierowany przez te miejscowości również. Pan radny 
powiedział, że nie ma różnicy w ilości samochodów na Jeżycach i Jeżyczkach a Dobiesławiu               
i Bielkowie. Pan radny zapytał dlaczego nie można było zrobić inwestycji od razu i tam? 

 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział, że kiedy tutaj zbierali się        

z inicjatywy Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich chodziło nam ewentualnie o to, żeby 
Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich, ponieważ wiedzieliśmy, że ten tranzyt 
również będzie przez te miejscowości przebiegać, oni nam powiedzieli, że będziemy mieć 
fajna na tyle drogę Nr 6 i potem 37 od Karwic i potem ręce umywają. Pan Jan Krawczuk 
powiedział, że myśleli, że również z tamtego źródła również będzie dofinansowanie. Mówca 
powiedział, że ten ruch, który idzie przez Bielkowo, część idzie przez Jeżyczki, ale niektórzy 
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kierują się tam na Sławno. Mówca powiedział, że tam też dramatyczna była sytuacja pobocza. 
Pan Jan Krawczuk powiedział, że to jest nasz powiat i on wie o co chodzi w grę. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że ta droga, o którą pani pytała, oczywiście starają się, aby tam do 
końca koło Boryszewa i dalej było robione, tylko nie chce tak do końca pewnych faktów tutaj 
mówić, bo niech się zadzieje cośkolwiek, to potem ludzie mówią, że obiecali i nic nie zrobili. 
Pan Jan Krawczuk powiedział, że Jeżyce to jest pewien etap. Dalej ten ruch przebiega i on 
będzie sporo jeszcze się odbywał, bo dopóki będzie trwała inwestycja, będzie duże nasilenie. 
Mówca powiedział, że trzeba etapować, bo nie wszystko od razu się zrobi. Odnośnie kosztów 
pan Jan Krawczuk powiedział, że nie jest drogowcem, ale stosunkowo ta technologia, która 
jest teraz stosowana, ona jest wyjątkowo tania w stosunku do masy bitumicznej tzw. asfaltu. 
To jest cena tutaj w granicach 15,00 zł / m2. Mówca powiedział, że natomiast gdyby to miało 
być korygowanie i zagęszczanie dwie warstwy, to by to kosztowało prawie 200 zł / m2. 
Mówca powiedział, że kosztowało by to ponad 800 000,00 zł. Pan Jan Krawczuk powiedział, 
że nie wytrzymaliby tego absolutnie. Powiedział, że tutaj ta pomoc dla nich również jest dla 
nich niezbędna i starają się wspólnymi siłami zrobić to, żeby nam mieszkańcom tutaj 
korzystającym z naszej infrastruktury ułatwić to życie. Mówca powiedział, że wykonawca 
gwarantuje trwałość i wytrzymałość jeżeli chodzi o eksploatację, że będzie niezgorsza niż 
jezdni, która jest tam wykonana z powierzchni bitumicznej.  

 
Pan Michał Górski Radny Gminy Darłowo powiedział, że pyta o to, ponieważ 

przychyla się tutaj do głosów pani sołtys i pana sołtysa i myśli, że tą cenę można byłoby 
zmniejszyć w jedną do 150 zł za m2 i pyta czy wydać 200 000,00 zł na pobocze, które nie 
wiemy, czy przetrwa najbliższą zimę. Pan radny powiedział, że jeśli pan starosta uważa, że 
inwestor zobowiązuje się do tak długotrwałego naprawiania pobocza ile to będzie konieczne, 
to nie pozostaje nam nic innego jak tylko zaufać Zarządowi Powiatu. Pan Radny powiedział, 
że jest mieszkańcem Dąbek i jeździ tą drogą codziennie, ponieważ w godzinach szczytu nie 
da rady tak szybko przejechać przez drogę nr 203. Pan radny powiedział, że pozostaje mieć 
nadzieję.  

 
Pan Jan Krawczuk Wicestarosta Sławieński powiedział, żeby nie oceniać w trakcie 

realizacji zadania, bo to jest powiedzmy połowa drogi, którą wykonawca wykonał. Pan Jan 
Krawczuk powiedział, że oczywiście, że chcą żeby te pieniądze były jak najefektywniej 
wykorzystane i nikt sobie nie pozwoli na to, bo będzie protokół sporządzony, umowa jest 
podpisana i rok czasu jeszcze gwarancji i wycisną to od wykonawcy. Mówca zapewnił o tym 
i powiedział, że tak samo tą drogą jeździ i jest bardzo zainteresowany tą sprawą, żeby 
Boryszewo i Dobiesław były wykonane i na pewno dopilnują, żeby to było z odpowiednią 
jakością techniczną.   

 
Pan Michał Górski Radny Gminy Darłowo powiedział, że dobrze.  

 
Nikt więcej głosu w dyskusji nie zabrał.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Sławieńskiemu z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z 
Rusko – Malechowo (odcinek Jeżyczki granica Gminy) będącej własnością Powiatu 
Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego: 
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sławieńskiemu                   
z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo 
(odcinek Jeżyczki granica Gminy) będącej własnością Powiatu Sławieńskiego                            
w administrowaniu Starostwa Powiatu Sławieńskiego. 
/Uchwała Nr XXIII.205.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sławieńskiemu z przeznaczeniem na remont odcinka drogi powiatowej 3711Z Rusko – Malechowo (odcinek 
Jeżyczki granica Gminy) będącej własnością Powiatu Sławieńskiego w administrowaniu Starostwa Powiatu 
Sławieńskiego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok.  
Druk Nr 5/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu/ 
 
(Radny Michał Górski wyszedł z sali obrad) 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem.  
 
(Radny Michał Górski wrócił na salę obrad) 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik  nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik nr 28 
do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2016 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
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podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok. 
/Uchwała Nr XXIII.206.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok 
stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo (dotyczy działki nr 115/10 w obrębie Bobolin). Druk Nr 6/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że działka była wcześniej 
niezagospodarowana, nieużytkowana, zapomniana, dlatego z tym wnioskiem przyszedł 
pomysł na jej sprzedaż, bo de facto nikt nie zdawał sobie sprawy, że to jest działka gminna. 
Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że potrzebne są gminie środki na inwestycje. Pan wójt 
powiedział, że trwają rozmowy z Nadleśnictwem o zamianę gruntów aby uzyskać teren 
rekreacyjny w Bobolinie, bo ten teren w żaden sposób tu nie jest w centrum Bobolina. Pan 
Wójt powiedział, że nie widzi tu na tym terenie możliwości takiego zagospodarowania na 
teren rekreacyjny, bo zarówno z jednej strony Bobolina jak i z drugiej strony Bobolina jest 
odległa droga, także trwają rozmowy z Nadleśnictwem o przekazaniu takiej działki przy 
wejściu na plażę.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik  nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 

Pan Michał Górski Radny Gminy Darłowo powiedział, że istotnie jak wspomniał 
pan wójt, jeśli chodzi o rozmowy z Nadleśnictwem, mieszkańcy Bobolina i Rada Sołecka 
bardzo chciała uzyskać działkę, na której mogłaby mieć miejscowość jakiś teren integracyjny, 
teren spotkań, a takiego terenu miejscowość Bobolin nie ma. Pan radny powiedział, że na 
podstawie spotkania sołeckiego, które się odbyło na koniec maja, a także na podstawie 
ostatnich rozmów, które przeprowadził z mieszkańcami Bobolina istotnie mieszkańcy 
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bardziej zdecydowanie zapatrują się na teren za gospodą Obora, który należy do 
nadleśnictwa. Pan radny powiedział, że po zapewnieniu wójta, że wszystko idzie na dobrej 
drodze prawdopodobnie w przyszłym roku ta działka będzie należeć do Gminy jako właśnie 
teren integracyjny dla mieszkańców Bobolina. Pan radny powiedział, że jeśli chodzi o tą 
społeczność, jest jakby przychylna tej sprawie, także nie ma nic przeciwko jeżeli chodzi                     
o sprzedaż tej działki.  

 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo.  
/Uchwała Nr XXIII.207.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. Druk Nr 7/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem. Przy tym pan wójt powiedział, że uchwała była dokładnie omawiana na 
komisjach, i dzisiaj mamy dwie uchwały na temat służebności. Jedna z nich dotyczy sieci 
energetyczne a druga dotyczy sieci gazowej. Pan Wójt zaproponował uchwałę w sprawie 
służebności na działkach w Cisowie i Kopań będących działkami gminnymi, w których 
położony jest kabel energetyczny prowadzący do wiatraków Energia Eko Cisowo. 
zaproponowany jest okres trzydziestu lat od początku położenia kabla. Po podjęciu uchwały 
jest wycena przez rzeczoznawcę służebności, a następnie jest do podpisania akt notarialny.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 
protokołu/  
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 

Pan Waldemar Bonk Radny Gminy Darłowo powiedział, że chciałby się tutaj 
niejako też odnieść do słów pani Marcinkowskiej dotyczących ustalania służebności na 
gruntach. Pan radny powiedział, że myśli, że tutaj podjęcie tej uchwały wiąże się z tym, że 
gmina dzięki temu, że tą służebność ustanawia, pozwala i jednak uzyskuje środki finansowe 
do funkcjonowania tej Gminy. Pan radny powiedział, że przez szesnaście lat te środki nie 
były pobierane. Tu pan radny zaznaczył, że idą kable w drogach gminnych. One nie są 
drogami publicznymi z punktu widzenia ustawy o drogach, w związku z tym nie można było 
tutaj robić zajęcia pasa i brania pieniędzy za roczną opłatę za to, że przedmiotowe kable 
znajdują się w drodze.  Pan Radny powiedział, że służebność nie przesądza tutaj o tym, czy to 
ktoś zbudował zgodnie z pozwoleniem na budowę czy nie. Przecież organami, które za to 
odpowiadają, był Inspektor Nadzoru Budowlanego, który się podpisał pod odebraniem prac, 
był geodeta, który mapy powykonawcze wykonał. Ze strony Gminy to jest zadanie wskazane 
do tego żebyśmy jednak podejmowali uchwały o służebności, gdzie mamy dochód do Gminy 
i są ściśle określone warunki tej służebności. Pan Radny powiedział, że jest tutaj dwoma 
rękami przy służebnościach wszelkiego typu i ujawnianiu ciągle nowej infrastruktury, która 
leży w naszych drogach gminnych w większości niepublicznych, typu, że ani możliwości 
zajęcia pasa drogowego nie ma, ani pobierania opłat rocznych za wbudowanie. Pan radny 
powiedział, że etap inwentaryzacji powinien następować i trzeba to wykorzystywać. Pan 
radny powiedział, że za chwilę będzie druga uchwała o służebności i ona jest również 
przecież taka, że określa tą służebność w drogach gminnych, gdzie znowu jest okazja do tego, 
żeby właściciel sieci zapłacił za to, że tutaj pewne nieudogodnienia w tej drodze stwarzał, ale 
ma możliwość naprawy, bo przecież czy to jest gaz, czy prąd, to mamy sytuację taką, że on 
musi wejść jeśli będzie coś trzeba naprawić lub zmodernizować.  

 
Nikt więcej głosu w dyskusji nie zabrał.   

 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustanowienia służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XXIII.208.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zarządził pięciominutową 
przerwę.  
 
Po przerwie obecnych było 15 radnych Rady Gminy Darłowo.  
Powyższa frekwencja stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo.  
Druk Nr 8/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 października 
2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz                             
z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Co roku gmina składa wnioski o dofinansowanie Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska na temat usuwania azbestu i jego zagospodarowania. Ze względu na to, 
że taki wniosek zostanie wkrótce złożony, jest także wymagane doprecyzowanie w programie 
usuwania azbestu. Po prostu program i wniosek muszą mieć te same tabele. Zwiększyła się 
ilość beneficjentów, więc uzupełniamy to także w programie ilość zebranego azbestu.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia                        
22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik  nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia                    
22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia                    
22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest 
wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 
Rady Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu 
usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy 
Darłowo:  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo. 
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/Uchwała Nr XXIII.209.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/393/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 października 2009 roku w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 43 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. Druk Nr 9/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o. o. Oddział               
w Poznaniu, wykonawca sieci gazowej, która została poprowadzona do miejscowości Dąbki                
i szła przez Rusko, Porzecze, także w części działek szła ta inwestycja i rury gazowe są 
położone. Pan Wójt wymienił działki w miejscowości Rusko i powiedział, że także tu 
chcielibyśmy tą służebność pieniężną ustanowić dla Polskiej Spółki Gazowniczej i także na 
okres 30 lat od momentu ułożenia sieci gazowej.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik  nr 45 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi załącznik nr 46 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustanowienia służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XXIII.210.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustanowienia służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 257/2 w obrębie Cisowo; działki nr 365 w obrębie Domasławice; działki 
nr 147/4 w obrębie Jeżyczki; działki nr 297 w obrębie Jeżyce). Druk Nr 10/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką polegającą na określeniu terminu dzierżawy do dnia                 
31 sierpnia 2019 roku. Pan wójt powiedział, że gmina chce się zabezpieczyć przed prawem 
pierwokupu, który wprowadzony jest ustawą o ustroju rolnym.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIII.211.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 366 w obrębie Krupy; działki nr 96/2 w obrębie Nowy Jarosław; działki 
nr 31/1 i nr 31/2 w obrębie Porzecze). Druk Nr 11/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką polegającą na określeniu terminu dzierżawy do dnia                 
31 sierpnia 2019 roku. 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/  

Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIII.212.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 56 w obrębie Kopnica; działki nr 83/1, nr 156/5 i nr 7/3 w obrębie 
Kowalewice). Druk Nr 12/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką zawartą na Druku Nr 12A/2016XXIII.  
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo po 
autopoprawce (Druk 12A/2016XXIII stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik  nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIII.213.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 286 w obrębie Sulimice; działki nr 310/1 w obrębie Stary Jarosław; 
działki nr 487/48 w obrębie Wiekowice). Druk Nr 13/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką polegającą na określeniu terminu dzierżawy do dnia                 
31 sierpnia 2019 roku.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie głosował nad tą 
uchwałą, ponieważ sprawa dotyczy jego rodziny.  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
2 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIII.214.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania na terenie Gminy Darłowo w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za 
parkowanie i sposobu ich pobierania. Druk Nr 14/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie Gminy Darłowo w miejscowości 
Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Uchylamy strefę parkowania na terenie Gminy Darłowo w miejscowości 
Dąbki. Uchylamy uchwałę Nr XXV/345/2009 Rady Gminy Darłowo z 30 kwietnia 2009 roku 
z dwóch powodów: 1) Są kontrole. Zapisy, na które powoływały się te uchwały są 
niefortunne. 2) W tym roku nie opłacałoby się zatrudniać pracownika i go opłacać tylko po to, 
żeby zebrać troszeczkę z tej opłaty. Jest to za mała strefa parkowania. Pan wójt powiedział, że 
jeżeli będziemy wykonywać drogę Dąbkowicką ze środków własnych bez dofinansowania, to 
na pewno pojawią się tam parkometry mechaniczne, ponieważ wiemy, że taka potrzeba jest. 
W obecnym czasie, kiedy próbowaliśmy zorganizować nad jeziorem „Bieg uzdrowiskowy”, 
wyniknęły pewne problemy, bo turyści zostawiają nawet na parę dni samochody nie 
odwiedzając ich i nie mogliśmy usunąć tych samochodów. Także ta opłata na pewno jest tam 
konieczna chociażby ze względów porządkowych. Pan Wójt powiedział, że prawda jest taka, 
że niektóre ośrodki nie zapewniają wystarczającej ilości miejsc parkingowych. Chociaż my 
jako gmina mamy parking bezpłatny w strefie dla Uzdrowiska przy wjeździe do Dąbek, to 
życie jest życiem i niektórzy ludzie zostawiają w niektórych miejscach nie interesując się 
nawet później swoimi pojazdami.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie Gminy Darłowo                        
w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 67 do 
niniejszego protokołu/  
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Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie Gminy Darłowo                          
w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 68 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie Gminy Darłowo                          
w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 69 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 
terenie Gminy Darłowo w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu 
ich pobierania:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie Gminy 
Darłowo w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich 
pobierania. 
/Uchwała Nr XXIII.215.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie 
Gminy Darłowo w miejscowości Dąbki oraz wysokości opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania stanowi 
załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
Druk Nr 15/2016XXIII 
/projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 71 
do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uznania za bezzasadną skargi na 
bezczynność Wójta Gminy Darłowo: 
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za uznaniem skargi za bezzasadną, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXIII.216.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

TABELA GŁOSOWANIA IMIENNEGO RADNYCH GMINY DARŁOWO  
w dniu 11 sierpnia 2016 roku na XXIII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

 
 
 
 
 
 
 
L.p. 

 
 
 
 
 
 
Imię i nazwisko radnego 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

02
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

03
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

04
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

05
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

06
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

07
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

08
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

09
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

10
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

11
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

12
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

13
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

14
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

15
.2

01
6 

U
ch

w
ał

a 
N

r X
X

II
I.2

16
.2

01
6 

1. Dariusz Bańczewski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
2. Waldemar Bonk Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
3. Robert Ciszek  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
4. Sławomir Dobrzański Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
5. Mirosław Gałuszkiewicz Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
6. Michał Górski  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
7. Grzegorz Hejno  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
8. Henryk Ignatowicz Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
9. Wiesław Moskwa Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z W Z Z 
10. Henryk Noworolnik Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z W Z Z 
11. Justyna Osses Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
12. Łukasz Robak  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
13 Edmund Surdel Z Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z Z 
14. Piotr Szewczykowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
15. Antoni Szynkowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
Za                                         (Z) 15 15 15 15 15 15 14 15 15 15 15 15 13 15 15 
Przeciw                                (P) 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Wstrzymujący się                (W) 0 0 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 2 0 0 
Nieobecny                            (-) 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
 
 
Ad. 24.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos. 
Pani Grażyna Marcinkowska zapytała przez okres urzędowania wójta przez okres 

dwóch lat były jakieś skargi, które Rada Gminy uznała za zasadne?  
Pan Michał Górski Radny Gminy Darłowo powiedział, że nie było skarg.  
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady powiedział, że była jedna skarga na 
początku, ale już nie pamięta tego. To jest druga skarga.  

Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że to znaczy że nie było ich dużo.  
Nikt więcej głosu nie zabrał w tym punkcie.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 

 
 
Ad. 25.  
Zakończenie sesji. 

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXIII sesji VII kadencji 

Rady Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1358 w dniu 11 sierpnia 2016 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

 
 
 

 
Obradom przewodniczył: 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

 
Grzegorz Hejno 

 
 
 
 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  
 
Michał Górski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Protokół sporządziła: 
Iwona Kowalska  
 


